
Jedu kam? Jsem kde?

1. Státy, města, která mají člen das.
Jedu kam ? Dávám předložku nach bez členu.
Jedu do Německa, do Berlína. Ich fahre nach Deutschland, nach Berlin.

Jsem kde? Dávám předložku in bez členu.
Jsem v Německu, v Berlíně. Ich bin in Deutschland, in Berlin.

2. Státy, které mají člen die.

Řídím se pravidlem předložek se 3. a 4. pádem.
Jedu kam? Wohin + 4. pád Dávám předložku in + člen die.
Jedu do České republiky, na Slovensko. Ich fahre in die Tschechische Republik, in die 

Slowakei.
Jsem kde? Wo + 3. pád           Dávám předložku in + člen der.
Jsem v České republice, na Slovensku. Ich bin in der Tschechischen Republik,

in der Slowakei.
  

Procvičování – vypracuj:
On jede do Rakouska On je v Rakousku
                    Švýcarska Švýcarsku
                    Norska Norsku
                     Anglie Anglii
                     Prahy Praze
                     Itálie Itálii
                     Ukrajiny Ukrajině
                     Francie Francii
                     Polska Polsku

My jedeme do Drážďan My jsme v Drážďanech
                          Moravu   Moravě
                          Řecka Řecku
                          Maďarska Maďarsku
                          Slovinska Slovinsku
                          Finska Finsku
                          Slovenska Slovensku
                          České republiky České republice
                           Londýna Londýně
                           Švýcarska Švýcarsku


